
Volby do zastupitelstev měst a obcí se konají 5. a 6. října 2018. V pátek 5. 
října jsou volební místnosti otevřené od 14:00 do 22:00 a v sobotu 6. října 
od 8:00 do 14:00. V minulém čísle našeho zpravodaje jste se mohli dozvě-
dět o tom, jak v obecních volbách volit. V tomto čísle přinášíme informaci 
o tom, kde volit. 

PRAVIDELNÉ NOVINKY PRO OBČANY LITNĚ   

Volby jsou tu! Volit můžete i doma 

Vážení a milí, 
jistě nikoho neohromím tím, že řeknu, že 
začal nový školní rok. Přesto to musím na-
psat. Kolotoč starostí se opět roztočil naplno. 
Rodiče i prarodiče malých i větších dětí vzpo-
menou s nostalgií na prázdniny, kdy starostí 
bylo přeci jen méně. Září je většinou ve zna-
mení přihlašování do různých zájmových 
kroužků, sportovních oddílů nebo jazykových 
škol. Protože víme, jak těžké to rodiny s dět-
mi mají, snažíme se aspoň trochu pomoci. 
Vydali jsme pro ně poukázky, tzv. vouchery. 
Můžete jimi platit právě za mimoškolní akti-
vity svých dětí. Dobrou zprávou pro všechny 
uživatele voucherů je fakt, že jsme podepsali 
smlouvu s Domečkem Hořovice. Poukázkami 
můžete v Domečku platit za dlouhodobé 
aktivity - nejde je využít na jednorázové akce. 
Druhou dobrou zprávou je, že jsme vyjednali 
spolupráci s Rehabilitační nemocnicí Beroun. 
Nezapomínáme tak ani na seniory a aktivně 
vyhledáváme partnery, u kterých půjde liteň-
ské poukázky uplatnit. Takovým místem je i 
kino v Řevnicích. Neváhejte tedy do kina o 
nadcházejících víkendech vyrazit.  
 V anketě jste si před třemi lety určili, 
že si ze všeho nejvíce přejete opravit hřiště. 
V Bělči se nám to už povedlo a rekonstrukci 
hřiště právě dokončujeme. Zbývá ještě na-
montovat basketbalové koše. Montáž košů 
proběhne proběhne ve druhé polovině října. 
Na hřišti si můžete zahrát basket, fotbal, vo-
lejbal, nohejbal, přehazovanou a florbal. Na 
stavbu hřiště jsme získali dotaci téměř 1,2 
milionu. Smlouva o dílo byla podepsána na 
3,3 milionu. Práce a dodávky za přibližně 0,5 
milionu jsme 
odřekli. Součtem 
je spoluúčast 
obce 1,6 milio-
nu. Připravená je 
architektonická 
studie na rekon-
strukci budovy 
klubovny, kde 
vznikne zázemí 

Liteňské vouchery pomohou rodičům i seniorům 

ZÁŘÍ 2018 

Pokračování na straně 2 

Městys Liteň jako volební obvod je 
rozdělen na dva volební okrsky. Okrs-
ek Liteň a okrsek Běleč. V Litni se volí 
v 1. patře budovy úřadu městyse v 
jeho zasedací místnosti. V Bělči je 
volební místnost umístěna do budovy 
bývalého občanského výboru (dnes 
tomu prostoru říkáme klubovna). 
Občané Leče a Vlenec volí v Litni.  
 V odůvodněných případech 
existuje pro občany s omezenou 
schopností pohybu možnost volit mi-
mo volební místnost doma. Pokud 
přijdete na úřad, ale netroufáte si na 
schody, jsou členové volební komise 
připraveni přinést vám volební urnu 

dolů před úřad. Stačí si telefonicky 
požádat, (tel. 311 684 121 nebo 311 
684 121).  
 Voličské průkazy se pro volby 
do obecních zastupitelstev nevydáva-
jí. 
 O tom proč jít volit se snad 
rozepisovat nemusíme. Že je to mož-
nost opravdu ovlivnit to, jak bude 
vypadat náš každodenní život v místě, 
v němž žijeme. Že nikdy nic není pře-
dem dané a že záleží jen na nás sa-
motných.  
 Výsledky voleb najdete ob-
vykle nejrychleji na webové stránce 
www.volby.cz.   

Máme dobrou zprávu pro rodiče na začátku školního roku—opět přibylo po-
skytovatelů volnočasových aktivit, které můžete hradit našimi obecními pou-
kázkami. Mezi nové poskytovatele patří taneční kroužek Tumbao, Plavecký 
klub Ploutvička, Domeček Hořovice a Rehabilitační nemocnice Beroun. Více 
informací najdete na obecním webu v rubrice Volný čas. 

Slovo starosty 
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Slovo starosty 

KRÁTCE ZE ZASTUPITELSTVA 

První veřejné zasedání po prázdninách, 
celkově 44. v pořadí, se konalo hned 6. 
září. Starosta Kaštánek seznámil pří-
tomné zastupitele (Havelka, Kliment, 
Lukešová, Vodička) s hosty, s postupem 
a přípravou prací na rekonstrukci vodár-
ny ve Vlencích, s budováním multi-
funkčního hřiště v Bělči, dále s nahláše-
ným poškozením hřiště na naučné stez-
ce u pískovny v Bělči a dotkl se i hospo-
daření s odpady, s nímž souvisí tzv. 
„odpadová turistika“. Starosta dále 
představil připravenou studii rekon-
strukce hřbitovní zdi a hřbitova a infor-
moval o tom, že proběhla instalace no-
vého zabezpečení ÚM (mimo jiné s oh-
ledem na GDPR), pokračuje se v úklidu 
komunikací, spojeném s větší údržbou 
zeleně vybranou firmou (jak bylo naplá-
nováno a zastupitelstvem odsouhlase-
no) a byla vyčištěna dešťová strouha v 
Nádražní ulici. Starosta připomněl, že se 
pracuje na vyřizování stavebních povo-
lení na dosud nerealizované přípojky 
kanalizace v některých ulicích, dále že 
se na své místo „vrátily“ značky, které 
byly z liteňských autobusových zastávek 
odstraněny před několika lety při budo-
vání kanalizace. Dále zopakoval infor-

maci o osazení nových radarů — že se v 
žádném případě nejedná o zařízení 
sloužící k vybírání pokut za rychlou jíz-
du, ale čistě o radar zaznamenávající 
statistiku provozu kvůli budoucímu 
možnému řešení dopravní situace před 
liteňskou školou. Přestože se tato infor-
mace „černá na bílém“ objevila v Liteň-
ském zrcadle, mezi občany stále koluje 
nepravdivá informace, že radary byly 
instalovány jen kvůli pokutám.  
 Zastupitelé odsouhlasili podpis 
smlouvy za zpracování žádosti a admi-
nistrativní podporu při realizaci projek-
tu z pohledu pravidel EU pro projekt 
„Zateplení ZŠ Liteň“ a „Zateplení úřadu 
městyse Liteň“ a také uzavření smlouvy 
na pronájem nebytových prostor v are-
álu bývalého učiliště. Opět se na zase-
dání projednával zájem manželů Ján-
ských o koupi úzkého pozemku mezi 
poli v oblasti Chrásta – po diskusi zastu-
pitelé souhlasili s prodejem za podmín-
ky obdržení investičního příspěvku ve 
výši 800 000 Kč na plánovanou rekon-
strukci ulice Chrástecká (v původním 
návrhu předloženém koncem minulého 
roku bylo převedení pozemků ve vlast-
nictví Litně na manžele Jánské pouhou 

výměnou za převedení občanské vyba-
venosti u nové zástavby na městys Li-
teň. To je ovšem samozřejmá podmínka 
podle platných předpisů, v nově uzavře-
né dohodě je navíc zakomponován prá-
vě investiční příspěvek, který přibližně 
odpovídá násobku aktuální komerční 
ceny za m2 a velikosti liteňských po-
zemků. Dále byly odsouhlaseny každo-
roční odměny zaměstnancům MŠ 
(čerpání z fondu odměn), vyvěšení zá-
měru pronájmu nebytových prostor (na 
základě žádosti o pronájem nebytových 
prostor k uskladnění kancelářského 
materiálu a nábytku), výpůjčka nebyto-
vých prostor spolku Liteňský Pupík, 
podpis smlouvy o smlouvě budoucí o 
zřízení věcného břemene se společností 
ČEZ Distribuce, a.s. a vypracování PD na 
multifunkční sportoviště pro školu a 
veřejnost v prostoru bývalého SOU 
(není součástí investiční akce 
„Zkvalitnění výuky v Litni - Navýšení 
kapacity ZŠ“). 
 V závěru vyslovili zastupitelé 
souhlas s úpravami v rozpočtovém 
opatření, byl zvolen opatrovník ve věci 
žádosti rušení trvalého pobytu a staros-
ta seznámil přítomné s tím, že proběhl 

Filip Kaštánek, starosta 

Filip Kaštánek, starosta 

Hasiči SDH Liteň prokázali připravenost na krizové situace, když v neděli 23. září 

zasáhly Středočeský kraj zasáhly silné bouřky doprovázené větrem a krupobitím.  

 Liteňští hasiči vyjížděli několikrát - museli odstranit padlý strom za Kornem, 

topol v Leči a větve na silnici po cestě z Tobolky na Měňany. Kromě těchto situací 

souvisejících s bouřkou odchytli v neděli večer býka, který utekl soukromému ze-

mědělci v Bělči. Na býka u silnice za obcí Tobolka směrem na Korno upozornil oko-

lojedoucí řidič. Hasiči dostali oznámení v 18:18 a na místo dorazili již v 18:31. Při 

předání upozornili majitele býka na potřebu lepšího zajištění svých zvířat. Děkuji 

za nás všechny našim hasičům za perfektní práci! 

pro hřiště se šatnami a a společenská 
místnost s kuchyńkou a prostory pro ak-
tivní odpočinek dětí, mládeže i seniorů. 
Prostor za hřištěm bude upraven jako 
dětské hřiště s houpačkou, pískovištěm a 
prolejzačkou.  
 Zkrátka nepřijde ani Liteň. Začali 
jsme pracovat na projektové dokumenta-
ci na stavbu hřiště v areálu Pode zděmi. 
Souběžně s rekonstrukcí školy a vznikem 
celkem 8 nových tříd a zázemím pro uči-
tele, rekonstrukcí 3 lékařských ordinací a 
přestavbou dílen na tělocvičnu a víceúče-
lový sál zde vznikne venkovní sportoviště 
pro výuku tělesné výchovy a pro potřeby 
široké veřejnosti. V areálu bude i velký 
prostor pro trávení volného času s pra-
covním názvem “Školní dvůr a park”. Pro-
stor bude k dispozici veřejnosti a to po 
celých 24 hodin.  
  
 Přeji vám pěkný podzim a doporu-
čuji vyrazit na houby. Už rostou. 

Pokračování ze strany 1 

Liteňští hasiči odvedli perfektní práci 



Nové multifunkční hřiště v Bělči.  

Přijďte si zasportovat  
na nové hřiště v Bělči 
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audit v Atelieru Svatopluk o.p.s. Zastupi-
tel Havelka na základě této zprávy požá-
dal o zveřejnění auditu na příštím veřej-
ném zasedání. Starosta informoval i o 
stavbě chybějící kanalizační přípojky k 
rodinnému domu v Zahradní ulici. Inves-
tiční příspěvek je zaplacen, ale protože 
městys Liteň neobdržel žádnou nabídku, 
tak se o bodu nehlasovalo. K podpisu 
smlouvy je nutné získat nabídku od firmy 
Aquaconsult, protože připojení do řadu 
smí dle smlouvy provádět pouze správce, 
což je tato společnost.   
 Na druhé veřejné zasedání po 
prázdninách, které se konalo 20. září v 
Bělči, dorazili bohužel jen čtyři zastupi-
telé (Kaštánek, Kliment, Lukešová, Vo-
dička) a starosta musel konstatovat 
neusnášeníschopnost zasedání.  
 To bylo tristní zejména v případě 
zastupitele Havelky, na základě jehož 
výslovné žádosti na minulém zasedání 
byl do programu zařazen bod, týkající se 
výsledků auditu ve společnosti Atelier 
Svatopluk o.p.s. Starosta v úvodu infor-
moval o stavu plnění přijatých usnesení a 
aktuálním stavu a naplánovaných krocích 
u některých rozpracovaných projektů 
(komunitní centrum Běleč, navýšení ka-
pacity ZŠ, oprava střechy a zateplení 
budovy ÚM, zabezpečení ÚM, vodárna 
Vlence, rekonstrukce hřiště ve Bělči a 
rekonstrukce hřbitovní zdi a hřbitova). 
Informoval také o dalších řešených zále-
žitostech, mezi nimiž je uzavření dohody 
o příspěvku společnosti Stříbrný potok 

s.r.o. na jimi poničenou komunikaci v 
Leči, oprava propadlé vozovky před klu-
bovnou v Leči, nové povrchy v ulicích 
Příčná, Mánesova a Sokolská, pokračová-
ní dalších oprav ulic a chodníků s archi-
tekty a projektanty, vyrovnání ulice Sa-
dová a Zahradní zástřikem asfaltovou 
emulzí (opravy budou probíhat ještě ve 
vjezdu do Chrástecké a v ulici Na Cvičír-
ně), oprava kanálové vpusti a uzávěry 
vody, postup řešení poškození hřiště na 
Naučné stezce a poškození kanalizační 
šachty při opravách na nádraží v Litni 
(zde je viník znám) a nezapomnělo se ani 
na opravu trámku drážního domku v 
Litni. Pokračuje se i v hledání optimální-
ho svozu odpadů a v té souvislosti byla 
objednána instalace kamer na vybraná 
sběrná místa (ke hřbitovu a za kino), kde 
je pravidelně ukládán i jiný odpad než 
tříděný. Starosta zmínil i obrovskou ad-
ministrativní zátěž, kterou pro městys 
představují svatební obřady - letos se 
zřejmě překročí pomyslná hranice 50 
svateb, což je obrovské množství práce 
pro matriční úřad naší velikosti. 
 Ihned poté, co byl starostou Litně 
v lednu jmenován pan Filip Kaštánek, se 
začalo pracovat na uplatnění náhrady 
škody, která městysu vznikla při výstavbě 
kanalizace a hrozilo, že věc bude proml-
čena. Společnost PROFI JIHLAVA byla 
zažalována o 3 miliony korun, přičemž 
soud doporučil řešení v podobě mediač-
ního jednání (způsob pokojného řešení 
sporů a konfliktů). V průběhu celkem 
čtyř několikahodinových jednání nako-

nec obě strany nalezly dohodu, která 
byla schválena i právní kanceláří – nee-
xistuje totiž judikát, z něhož by se dalo 
usuzovat na výsledek soudního jednání, 
které by mohlo trvat přibližně 3 roky, a 
navíc výsledek by záležel na individuál-
ním postoji soudce. Pan starosta byl již 
písemně informován, že v nejbližší době 
bude uzavřena dohoda o narovnání, v 
rámci které bude městysu vyplacena 
náhrada škody ve výši 950 000 Kč, což 
vzhledem k faktu, že před zvolením Filipa 
Kaštánka starostou, nebyla vůle do sporu 
vůbec vstoupit, považujeme za obrovský 
úspěch! 
 S připravenými body k zasedání 
pak byli přítomní seznámeni pouze infor-
mačně, protože o nich nemohlo být hla-
sováno, což bylo pro některé projekty 
přímo likvidační. Zastupitelé nemohli 
odsouhlasit přijetí dotace na multifunkč-
ní hřiště z rozpočtu Středočeského kraje, 
podpis smlouvy na dobudování kanali-
zační přípojky, nemohli vybrat ze tří do-
šlých nabídek projektanta na rekonstruk-
ci budovy ÚM. Dále nemohou postupo-
vat práce na přeložce vodovodního uzá-
věru v Zahradní ulici (vodovodní uzávěr 
je místo v silnici ve zdi) a nemohl být 
určen volební řád školské rady, která se 
rozpadla, a je nutno stanovit novou. 
 Zasedání zakončila diskuse a po-
zvání starosty na slavnostní otevření 
nového hřiště v Bělči v pátek 28. září. 

Máme pro vás dobrou zprávu — hřiště 
v Bělči je hotovo! V pátek 28. září jsme 
ho slavnostně otevřeli sportovním od-
polednem.  

Na hřišti si mohou zájemci zahrát fot-
bal, volejbal, nohejbal, přehazovanou,  
florbal a basket. Montáž basketbalo-
vých košů proběhne v druhé polovině 
října.   Na stavbu hřiště jsme získali do-
taci téměř 1,2 milionu.  Připravená je 
architektonická studie na rekonstrukci 
budovy klubovny, kde vznikne zázemí 
pro hřiště se šatnami a společenská 
místnost s kuchyňkou a prostory pro 
aktivní odpočinek dětí, mládeže i senio-
rů. Všichni jste srdečně zváni! 

KRÁTCE ZE ZASTUPITELSTVA 

Hana Lukešová, zastupitelka 

Pokračování ze strany 2 



Máme radost, že budeme moci slavnostně uvítat naše nej-
menší obyvatele na  „Vítání občánků“ , které se koná v úterý 
4. října 2018 16:00 hodin v obřadní síni ÚM Liteň. 

Liteňské zrcadlo vydává Úřad městyse Liteň. Vychází měsíčně. Uzávěrka čísla 9/2018 byla 25. září 2018.  
Vítáme vaše příspěvky, dopisy a názory, které můžete zasílat na adresu litenske.zrcadlo@seznam.cz. 

Ornitologická vycházka 

Agentura ochrany přírody a krajiny ČR, regionální pra-
coviště Střední Čechy a Správa CHKO Český kras ve spo-
lupráci s Českou společností ornitologickou vás srdečně 
zvou na ornitologickou vycházku s ukázkou kroužkování 
ptáků. Sraz účastníků je v neděli 7. října 2018 v 9 hodin 
u železniční zastávky v Srbsku. Trasa povede ze Srbska 
proti proudu Berounky až do lomu Alkazar, kde proběh-
ne ukázka kroužkování ptáků. O jednotlivých kroužkova-
ných druzích se dozvíte zajímavé informace a ptát se na 
vše, co vás z ornitologie zajímá. S sebou si vezměte ne-
jen obvyklé vybavení (velkou svačinu, terénní oblečení a 
dobré boty), ale také dalekohled, který uplatníte napří-
klad při pozorování ptáků kolem Berounky. Exkurze je 
neplacená, není třeba se přihlašovat, jen přijít. 

Geologická exkurze v CHKO Český kras 

Agentura ochrany přírody a krajiny ČR, regionální pra-
coviště Střední Čechy - Správa CHKO Český kras vás sr-
dečně zvou na podzimní geologickou exkurzi. Sraz 
účastníků je v sobotu 27. října 2018 v 9:15 na zastávce 
MHD Vráž, rozcestí k železniční stanici ve Vráži u Berou-
na. Autobusová linka 380 jede přes Vráž, vyjíždí ze Zličí-
na v 8:35 a nebo z druhé strany z autobusového nádraží 
v Berouně v 8:47 hodin. Navštívíte několik paleontolo-
gických lokalit, případně i travertinovou jeskyni, vystou-
páme na výhled nad Svatým Janem pod Skalou a podí-
váme se na muzeum lomové techniky v Solvayových 
lomech. 

Více informací na http://strednicechy.ochranaprirody.cz 

Městys Liteň nechává několikrát ročně přistavit velkoobje-
mový kontejner do všech svých částí. Celoročně jsou k 
dispozici kontejnery s obsahem 1.100 l u hlavního vstupu 
na hřbitov. Letos na podzim proběhne svoz bioodpadu v 
těchto termínech. Konkrétní místa kontejnerů mohou být 
změněna. Sledujte proto upřesnění na vývěsních plochách 
a webových stránkách městyse.  
21.—23. 9. Liteň, Třebízského sady 
27.—30. 9.  Běleč, naproti hospodě 
5.—7. 10. Leč, náves 
12.—14. 10. Liteň, naproti benzínce  
26.—28. 10. Běleč, naproti hospodě 
2.—4. 11. Leč, náves 
9.—11. 11. Liteň, Sady Sv. Čecha 
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Kontejnery na bioodpad 

Nabídka kroužku "Zálesák" 

Jiří Vodička, zastupitel 

V pondělí 24. září proběhl ozdravný a bezpečnostní prořez vyso-
kých stromů v parku Svatopluka Čecha. Větve, které ležely po 
celém parku na zemi, nebyly tedy důsledkem silné vichřice, ale 
prací profesionálů. Ti se s pomocí horolezeckých lan dostali až 
do korun vzrostlých stromů. Konečně se tak uskutečnily práce, 
které vyplývaly z dendrologického posudku z roku 2011. Park 
před školou je tak nyní mnohem bezpečnější. 

Vítání občánků 

TIP NA VÝLET: Podzimní vycházky v CHKO Český kras 

ČESKÁ TÁBORNICKÁ UNIE, POBOČNÝ SPOLEK Zálesák Li-
teň nabízí v tomto školním roce kroužek „ZÁLESÁK". 
Kroužek se koná každé úterý od 18:00 do 19:00 hodin a 
začíná v úterý 18. 9. 2018. Zápisné činí 500 Kč za dítě na 
školní rok (jednorázový příspěvek na aktivity a výlety). 
 Děti se na kroužku učí, jak přežít v přírodě, vázat 
uzly a jiné dovednosti malého zálesáka, mohou se kreativ-
ně vyžít výrobou nejrůznějších artefaktů. Na podzim pouš-
tíme draky, přes zimu navštěvujeme Aquapark v Berouně, 
na jaře plánujeme 2-3 výlety na nejkrásnější místo na svě-
tě. V případě zájmu prosím kontaktujte Janu Lívancovou, 
tel:  725 703 342, email: livancova.jana@seznam.cz. 


